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PROTOKÓŁ  Nr XIV/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 grudnia 2019 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 13 radnych (nieobecna 

radna Justyna Terlecka, radny Rafał Kaczmarek) .  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 10
00

 i  trwały do godz. 12
40  

W sesji udział wzięli: 

- Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

- Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

- Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

- Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

- Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

- Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM. 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

- Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

- Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” 

- Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, po. Dyrektora MGBP w Bobolicach, 

- Pan Zdzisław Czarnecki  – dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

Zaproszeni goście:  

- Sołtysi, 

- Pani Wanda Piotrowska – Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Bobolicach, 

- Pan Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

- Pan Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

- Pan Krzysztof Orlikowski – Radny Rady Powiatu,    

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek 

Łobocki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego oraz złożenie ślubowania.  
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3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28.12.2019r. oraz 4.12.2019r.   

4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Bobolicach za 2019 rok.  

6. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miejskiej w Bobolicach za 2019 rok. 

7. Uchwalenie budżetu Gminy Bobolice na 2020 r. 

1) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do projektu uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Bobolice na lata 2020-2035; 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 2020 rok; 

3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego 

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Bobolice na 2020 rok;  

4) wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 2020-2035,  

5) wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Bobolice na rok 2020; 

6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Bobolice na lata 2020-2035;  

7) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na rok 2020; 

8. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2019-2035; 

2) zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 

3) opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których Burmistrz Bobolic jest 

zarządcą; 

4) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2020 roku; 

5) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Bobolice na rok szkolny 2019/2020; 

6) uzupełnienia składów osobowych: Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków  

i petycji oraz Komisji ds. Zdrowia, opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego; 

7) ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2020. 

9. Trybuna sołecka. 

10. Trybuna obywatelska. 

11. Składanie na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach zapytań i interpelacji 

radnych.   

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2. Wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego oraz złożenie 

ślubowania.  
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Pani Wanda Piotrowska Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Bobolicach wręczyła 

zaświadczenie o wyborze na radnego Panu Arturowi Tomczakowi.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 23a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, 

radny przed przystąpieniem do wykonywania mandatu zobowiązany jest złożyć ślubowanie. 

Poprosił radnego Pana Artura Tomczaka o powstanie i potwierdzenie woli złożenia ślubowania 

słowem „ślubuję”. Poinformował, że dodanie przez radnego do słowa „ślubuję” słów „tak mi 

dopomóż Bóg” nie będzie stanowiło naruszenia prawa. 

Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie i odczytał rotę ślubowania: 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy  

i mieszkańców.” 

 

Radny Artur Tomczak złożył ślubowanie.  

 

Przewodniczący pogratulował radnemu. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projekt uchwały nr 

8 w sprawie zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady w tym odpady zielone w kompostowniku przydomowym, proporcjonalnie do 

zmniejszenia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z gospodarstw domowych.  

 

Sekretarz Gminy uzasadnił celowość wprowadzenia w/w projektu uchwały do porządku obrad.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach  

z dnia 28 listopada 2019 roku oraz z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach  

z dnia 4 grudnia 2019 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki stwierdził, że protokoły              

z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 listopada 2019 roku oraz 4 grudnia 

2019 roku były wyłożone  do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak 

i w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 
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zaproponował przyjęcie protokołu z XII i XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych jednogłośnie 

13 głosami „za”, 

 

Protokół z XIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

Sprawozdanie przedstawiła burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 4.12.2019 r.) 

 5.12.2019r. - spotkanie z opiekunami wolontariuszy; 

 Złożyliśmy jako Gmina wniosek do NFOŚiGW do programu usuwania folii rolniczych – 

zadanie finansowane w 100%, finansowanie transportu odpadów z miejsca wskazanego 

przez gminę (okolice byłego wysypiska śmieci w Boboliczkach). Kwota dofinansowania 

przewiduje koszt 500 zł za tonę odpadów z folii rolniczej, siatki, sznurka, opakowań po 

nawozach i typu big-bag jako odpadów pochodzących z działalności rolniczej; 

 16.12.2019r. – spotkanie wigilijne dla seniorów: Bobolice, porost, Głodowa, Dargiń, 

Kłanino, Drzewiany – podsumowanie projektu „Oswoić starość”, 73.200 zł pozyskał 

SWIS z pomocą MGOPS na tworzenie klubów Seniora w naszej Gminie;  

 Spotkanie wigilijne w sołectwach oraz jednostkach organizacyjnych Gminy; 

 8.12.2019r. – na placu rekreacyjnym przy ul. Dworcowej z inicjatywy grupy radnych 

odbyła się akcja MIKOŁAJ; 

 Od stycznia 2020 roku w związku ze zmianą przepisów ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach PGK w Koszalinie nie będzie już prowadziła obsługi PSZOK-u.  

W związku z tym zaszła konieczność przejęcia Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych przez Gminę. Informuję, że Punkt będzie czynny od 11 stycznia. W dniach  

i godzinach takich jak dotychczas, czyli: środy od 10.30 – 14.30 

        soboty od 8.00 – 14.00; 

 W dniu 19.12.2019r. na terenie SP Bobolice przy wejściu do hali widowiskowo-sportowej 

postawiliśmy kosz zakupiony przez Gminę. Jest to kosz służący do zbiórki plastykowych 

nakrętek od butelek. Jest to specjalny kosz w kształcie serca – do którego można wrzucać 
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nakrętki zbierane jako pomoc w zakupie specjalistycznego sprzętu dla osób 

niepełnosprawnych; 

 W dniu 19.12.2019r. odbyło się też posiedzenie – wspólne posiedzenie wszystkich Komisji 

stałych Rady Miejskiej z udziałem Burmistrza, Skarbnika, Z-cy Burmistrza i Sekretarza – 

najważniejsze tematy omawiane:  

- plany WPI RWiK – aktualizacja planów ujętych w uchwale Rady Miejskiej w tej sprawie 

z 2016r., obecny był Prezes RWiK R. Słowik i Kierownik H. Niwiński; 

- szczegółowe omówienie projektu budżetu Gminy na 2020 rok; 

 23.12.2019r. uroczyste przekazanie nowego samochodu marki Renault na potrzeby 

domowników ŚDS Odnowa w Bobolicach. Samochód w pełni dostosowany do potrzeb 

osób niepełnosprawnych. Koszt zakupu 132 tys. zł w tym 80 tys. zł pozyskane przez 

Gminę ze środków PFRON, zaś 52 tys. zł środki z budżetu Gminy. W uroczystości oprócz 

domowników i pracowników Odnowy udział wzięli przedstawiciel PFRON ze Szczecina, 

Dyr. PCPR w Koszalinie oraz Burmistrz Bobolic;  

 Przetarg na przebudowę budynku szkolnego przy ul. Szkolnej w Bobolicach – 

opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę tego budynku celem adaptacji na 

przedszkole. 

I przetarg nieograniczony na Opracowanie kompletnej dokumentacji projektowej 

na realizację zadania pn. „Przebudowa budynku Szkoły Podstawowej w Bobolicach 

przy ul. Szkolnej na Przedszkole’’. Przetarg ogłoszony został w dniu 05.12.2019 r. 

Termin składania ofert wyznaczono na dzień 13.12.2019 r. do godz. 11:00. 

W wyznaczonym terminie, tj. w dniu 13.12.2019 r. wpłynęły oferty, tj.: 

Numer 

oferty 
Nazwa (firma) i adres wykonawcy 

Kryteria oceny ofert 

Cena oferty 

Zaakceptowana            

przez Zamawiającego 

koncepcja 

architektoniczna  

1 

BEJNAR Projektowanie                       

i Realizacja Inwestycji                         

ul. Ukośna 13/4                                     

66 – 400 Gorzów Wielkopolski 

292.740,00 zł brutto 4 szt. 

2 

VITARO Sp. z o. o. 

ul. Świętokrzyska 30/63 

00 – 116 Warszawa 

188.190,00 zł brutto 3 szt.  
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Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zamówienia kwotę w wysokości 

68.904,00 zł brutto. 

W dniu 16.12.2019 r. postępowanie zostało unieważnione z przyczyn określonych w art. 93 ust. 1 pkt. 

4 ustawy Prawo zamówień publicznych, tj.: ceny złożonych ofert znacznie przewyższają kwotę, którą 

Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zamówienia i jednocześnie Zamawiający obecnie 

nie może zwiększyć kwoty do ceny najkorzystniejszej oferty. 

II przetarg nieograniczony na Opracowanie kompletnej dokumentacji projektowej 

na realizację zadania pn. „Przebudowa budynku Szkoły Podstawowej w Bobolicach 

przy ul. Szkolnej na Przedszkole’’. Przetarg ogłoszony został w dniu 16.12.2019 r. 

Termin składania ofert wyznaczono na dzień 30.12.2019 r. do godz. 11:00. 

 Spotkanie z sołtysami zaplanowane na 22 stycznia 2020 roku godz. 9.00 – zaproszenie dla 

sołtysów na spotkanie z burmistrze; 

 W dniu dzisiejszym podpisana została umowa Spółki jako akt założycielski dla Gminnego 

Zakładu Komunalnego Spółka z o.o. w Bobolicach; 

 Środki pozyskane przez Gminę BObolice na działania dotyczące Programu 

Antysmogowego 2.15 i 2.15; 

 Przekazanie alkomatu dla mieszkańców na stan posterunku policji w Bobolicach, 

spotkanie 20.12.2020r. z udziałem Przewodniczącego Rady Miejskiej, pełnomocnika 

burmistrza ds. przeciwdziałania alkoholizmowi oraz Przewodniczącej Komisji ds. 

rozwiązywania problemów alkoholowych; 

 Temat aptek, które mają być czynne w porze nocnej oraz w niedziele i święta jest 

pilotowany; 

 Zadania zrealizowane w 2019 roku: 

ZADANIA INWESTYCYJNE: 

1. otwarcie żłobka Miejskiego „ELFIKI”; 

2. utworzenie i otwarcie po prawie 30 latach przerwy Gabinetu stomatologicznego; 

3. budowa Strefy Inwestycyjnej w Bobolicach; 

4. podpisanie umowy na budowę drogi gminnej do strefy inwestycyjnej; 

5. zakończenie prac kompleksowej przebudowy rynku miejskiego; 

6. monitoring rynku, działania w zakresie wprowadzenia płatnych parkingów; 

7. zakończono budowę parkingu przy ul. Magazynowej; 

8. rozbiórka wiaduktu kolejowego w m. Pomorzany; 

9. prace nad Programem budowy mieszkań w ramach Programu Mieszkanie Plus; 

10. dobudowa oświetlenia drogowego w mieście i gminie; 
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11. gazyfikacja Gminy; 

12. kompleksowy remont ul. Dworcowej; 

13. Budżet Obywatelski – oświetlenie cmentarza i odwodnienie boiska sportowego w 

Kłaninie, ogrodzenie stadionu i strzelnicy w Bobolicach; 

14. dotacje celowe na wymianę pieców i termomodernizację;  

15. zakup używanego samochodu dla OSP Porost; 

16. zakup nowego samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych ze środków PFRON i 

Gminy; 

17. budowa wodociągu w m. Kłanino; 

18. granty sołeckie: Porost i Świelino, każde sołectwo po 10 tys. zł; 

19. złożenie wniosku na przebudowę ul. Sienkiewicza z Funduszu Dróg Samorządowych; 

20. nowe wiaty przystankowe: Drzewiany, Janowiec, Chlebowo, Boboliczki i Krępa; 

21. melioracja kolejnych terenów rolniczych; 

22. zakup sprzętu dla ZUKiO do naprawy dróg; 

23. remont drewnianych domków na placu rekreacyjnym; 

24. budowa trzech przydomowych oczyszczalni ścieków do mieszkań komunalnych  

w Wojęcinie; 

25. modernizacja kaplicy na cmentarzu w Bobolicach; 

26. modernizacja i doposażenie placów zabaw oraz siłowni zewnętrznej przy ul. 

Głowackiego; 

27. modernizacja pomieszczeń do biura MGOPS oraz dachu budynku MGOPS; 

28. modernizacja dachu na budynku Szkoły Podstawowej w Kłaninie; 

29. zwiększenie liczby miejsc w żłobku „ELFIKI” w Bobolicach; 

ZADANIA NIEINWESTYCYJNE  

1. Międzynarodowy Dzień Wolontariusza; 

2. gra planszowa BOBOPOLY; 

3. dotacje celowe na wymianę pieców; 

4. Bobolicka Karta Seniora; 

5. analiza kosztów funkcjonowania stołówek szkolnych i przejście na catering; 

6. fabryka kompetencji projekt z RPO; 

7. ambulatoryjne zbiórki krwi; 

8. działanie 3.1 Polska Cyfrowa, cyfrowe kompetencje społeczeństwa – szkolenia; 

9. działania w zakresie pozyskania radarów w m. Przydargiń i Kłanino; 

10. tradycja Nocy Świętojańskiej na Rajskiej Plaży w Poroście; 

11. Konkurs Bobolice pokaż, że kochasz; 
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12. wydanie drukiem książki „Historia Bobolic do roku 1945” autorstwa Bronisława 

Malinowskiego; 

13. Obecność reprezentacji Gminy Koła Gospodyń Wiejskich z Kłanina w Pałacu 

Prezydenckim w Warszawie, dwukrotnie: 25.05 oraz 14.09. br.; 

14. nagrody w formie pieniężnej dla uczniów SP 86 tys. zł; 

15. Bobolicki Ogólnopolski Bieg Wolności 9 czerwiec 2019r.; 

16. koncerty organowe w ramach 53 Międzynarodowego Festiwalu Organowego; 

17. nadanie statusu pomnika przyrody oraz nazwy własnej kasztanowca zwyczajnego; 

18. VIII Gala Przedsiębiorczości, Dni Bobolic, Dożynki Powiatowe w Bobolicach, VII 

Turniej Siatkarski. Morsowania na Rajskiej Plaży w Poroście, 21 Parafiada, XIII Jarmark 

Odpustowy, VI Wystawa Sztuki Więziennej.; 

19. nagroda „Solidny Partner” Gmina Bobolice znalazła się w gronie tylko 10 instytucji z 

całego kraju nagrodzoną przez Stowarzyszenia Rzetelnego Biznesu – przy patronacie 

Przedstawicielstwa Komisji Europejskiej w Polsce – tytułem SOLIDNY PARTNER – za 

działania podejmowane na rzecz zrównoważonego rozwoju oraz wspieranie 

przedsiębiorczości i inicjatyw lokalnych; 

20. Rajdy OFF-Rajdowe przeprawowe, budowanie tradycji szósty rok; 

21. Konsultacje społeczne w zakresie usytuowania wiat śmietnikowych, budowy chodnika 

w Ujeździe, zmian w zapisach statutów sołectw; 

22. projekt tworzenia Klubów Seniora. 

WAŻNE WYDARZENIA W 2019 ROKU: 

1. susza w rolnictwie; 

2. wybory do Parlamentu Europejskiego 26.05.2019r.; 

3. Wybory do Parlamentu RP 13.10.2019r.; 

4. 70-lecie MGBP; 

5. 20-lecie Ziemi Bobolickiej; 

6. 15-lecie Zespołu Drzewianianki; 

7. 15-lecie TKKF Bicykl; 

8. Remont kościoła prawosławnego w Bobolicach przy ul. Pocztowej, 

9. Strajk w oświacie.     

 Podziękowanie dla sołtysa sołectwa Głodowa Tadeusza Strzelczaka. Pan Strzelczak złożył 

rezygnację z funkcji sołtysa, wybory nowego sołtysa odbędą się 27.01.2020r. godz. 17.00 

w świetlicy wiejskiej w Głodowej.  

Pan T. Strzelczak podziękował za życzenia.  
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Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Bobolicach za 2019 rok. 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Franciszek Łobocki.  

Rada Miejska w Bobolicach po wyborach, które odbyły się 21 października 2018 roku rozpoczęła 

pracę na I sesji w dniu 22 listopada 2018 roku. Decyzją wyborców Burmistrzem Gminy Bobolice 

została po raz trzeci, w pierwszej turze wyborów w dniu 21 października 2018 roku Pani 

Mieczysława Brzoza. Przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni oraz Burmistrz 

złożyli ślubowanie wg roty. Żywię przekonanie, że wszyscy radni ślubowania dotrzymają.  

Na sesji tej powołane zostały również Komisje Rady Miejskiej w Bobolicach, a mianowicie: 

1. Komisja Rewizyjna. 

2. Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji.  

3. Komisja ds. Oświaty, Kultury i Sportu. 

4. Komisja ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego.  

5. Komisja ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

6. Komisja Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju. 

Na X sesji Rady Miejskiej w dniu 26 września 2019 roku przyjęliśmy informację o rezygnacji  

z mandatu radnej Anny Kustrzyckiej – Brody. Tym samym Komisarz Wyborczy zarządził wybory 

uzupełniające do Rady Miejskiej w Bobolicach na dzień 22 grudnia 2019 roku.  

W związku z powyższym w dniu dzisiejszym nastąpi uzupełnienie składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezrobocia i Porządku Publicznego o radnego Pana Artura Tomczaka, który po wygranych 

wyborach uzupełniających złożył ślubowanie radnego podczas dzisiejszej sesji.        

Rada i jej komisje wypełniały swoje bieżące zadania ustawowe i statutowe związane  z przyjętym 

planem pracy oraz wynikające z funkcji kontrolnej. Na potwierdzenie czego znajdują się 

protokoły z posiedzeń oraz przeprowadzonych kontroli. Tematy przyjęte  

w planie pracy Rady Miejskiej zostały zrealizowane.  

Plany pracy poszczególnych komisji rady przyjęte zostały w styczniu 2019 roku, stworzyły 

spójność z ogólnym planem pracy Rady Miejskiej.  

W mijającym roku odbyło się łącznie z dzisiejszą 11 sesji Rady Miejskiej w Bobolicach, na 

których podjęto łącznie 81 uchwał. Nie sposób wymienić wszystkie uchwały, które były 

podejmowane przez nas na sesjach. W miesiącu lutym, lipcu i sierpniu sesje nie zostały 

zaplanowane. W mijającym roku nie było problemów z frekwencją radnych podczas odbywania 

obrad sesji.  

Radni spotykali się 6 razy na wspólnych posiedzeniach komisji. Zgłosili 23 interpelacje. Radni 

aktywnie uczestniczyli w pracach Rady Miejskiej biorąc udział  
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w posiedzeniach stałych komisji Rady Miejskiej jak i uczestnicząc  

w zebraniach wiejskich oraz spotkaniach okolicznościowych organizowanych na terenie gminy 

przez różne jednostki organizacyjne.    

Dzisiaj dokonujemy podsumowania rocznego okresu wspólnej pracy oraz osiągniętych w tym 

czasie wyników. Jest to też czas refleksji nad tym, czego nie udało się zrobić, a także 

wyciągnięcia właściwych wniosków na przyszłość. 

Za pracę wszystkim radnym oraz osobom przygotowującym materiały, jak również gościom 

zapraszanym składam serdeczne podziękowania, życząc dalszych wspólnych sukcesów  

i wytrwałości na kolejny 2020 rok. 

Serdeczne podziękowania dla dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy, dla 

Państwa Sołtysów i za Waszym pośrednictwem Członkom Rad Sołeckich poszczególnych sołectw 

za współpracę, inicjatywy i troskę o dobro naszej Małej Ojczyzny i jej mieszkańców.  

Szczególne podziękowania dla Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy, Zastępcy Burmistrza 

Grażyny Wiater, Skarbnika Gminy Beaty Sempołowicz oraz Sekretarza Krzysztofa Dziadula za 

współpracę, atmosferę i sumienne wykonywanie obowiązków.  

 

Dziękuję  

 

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miejskiej w Bobolicach za 

2019 rok.  

 

Jako pierwszy głos zabrał Pan  Ireneusz Bednarczyk przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Następnie o zabranie głosu poproszony został Pan Krzysztof Czajkowski przewodniczący 

Komisji ds. Skarg, wniosków i petycji. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pan  Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

sprawozdanie Komisji, które jest załącznikiem do protokołu.   

 

Pana Hubert Karwowski przewodniczący Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego odczytał sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu.  
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Głos zabrał Pan Mariusz Walaszczyk przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska. Przedstawiona informacja jest załącznikiem do protokołu.  

 

Jako ostatni swoje sprawozdanie przedstawił Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju. 

 

Ad. 7. Uchwalenie budżetu Gminy Bobolice na 2020 rok.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Franciszek Łobocki odczytał Uchwałę  

Nr CXXIV.550.Z.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

z dnia 13 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Bobolice na lata 2020-2035.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Zdzisław Kurta odczytał Uchwałę  

Nr CXXIV.548.Z.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

z dnia 13 grudnia 2019 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Bobolice na 2020 rok 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Franciszek Łobocki odczytał Uchwałę Nr CXXIV.549.Z.2019 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

z dnia 13 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Bobolice na 2020 rok.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że z w/w uchwałami wraz z uzasadnieniami można 

zapoznać się w pokoju Biura Rady Miejskiej w Bobolicach, u Skarbnika Gminy lub na stronie 

internetowej Gminy.   

 

Pan Zbigniew Oleksiak Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Finansów  

i Rozwoju wystąpił z wnioskiem Komisji dotyczącym uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na rok 

2020. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  
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Następnie Pan Zbigniew Oleksiak zawnioskował o uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Bobolice na lata 2020-2035. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza: 

 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo! 

Przed  uchwałą w sprawie budżetu, w dużym skrócie chciałabym przedstawić informacje 

dotyczące najważniejszych planów na 2020 rok, jakie zaproponowaliśmy w budżecie dla naszych 

mieszkańców. 

Jak co roku nadszedł czas na kolejny budżet - niezwykle ważny dokument, prezentujący 

plan pracy dla Burmistrza na cały kolejny rok. Wzorem lat ubiegłych projekt budżetu  i plan 

działań Gminy na nadchodzący nowy rok oraz projekt uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej na lata 2020-2035 został przedstawiony  Radzie na wspólnym spotkaniu, w dniu 19 

grudnia br.  

Budżet na 2020 rok jest budżetem wyjątkowo trudnym do realizacji. Gmina otrzymała 

znacząco niższe dochody z budżetu państwa niż dotychczas. W wyniku wprowadzonych w 2019 

roku przez rząd zmian ustawowych i ulg podatkowych w podatku dochodowym od osób 

fizycznych zmniejszyły się dla Gminy znacząco wpływy z tych udziałów w wysokości 38%, które 

wracają do gminy od każdego zapłaconego przez naszego mieszkańca podatku z  PIT, co najmniej 

mniej o 350 000 zł.  Ponadto wprowadzone od września 2019 roku podwyżki dla nauczycieli, 

które nie zostały w pełnej wysokości zabezpieczone w przyznanej subwencji oświatowej, rodzą 

skutki na następny rok, gdzie Gmina mając je na uwadze oraz planowany  kolejny wzrost 

wynagrodzeń dla najniższych awansów zawodowych otrzymała niższą subwencję w porównaniu 

do 2019 roku o kwotę 206 tys. zł.  Oprócz tego, Gmina nie otrzymała subwencji wyrównawczej z 

tytułu znikomego  przekroczenia dochodów podatkowych w przeliczeniu na jednego mieszkańca . 

Przekroczenie progu dochodów wynika wyłącznie z rozliczenia podatku od nieruchomości dla 

Nadleśnictw za grunty pod liniami energetycznymi. Był to jednorazowy przychód Gminy z tego 

tytułu. Wysokość tej subwencji, to kwota 1 548 000 zł. Mając powyższe na uwadze gminny 

budżet na 2020 rok  jest zaniżony o stronę dochodową o 2 104 000 zł. Mimo to, jako samorząd nie 

zaplanowaliśmy ogólnych dla mieszkańców stawek podatków i opłat w kwotach maksymalnych, 

w przeciwieństwie do innych sąsiednich samorządów. Ale przyczyni się to do radykalnie 

ograniczonych działań inwestycyjnych w  2020 roku.  

Wydatki z kolei, z drugiej strony znacząco rosną, szczególnie w wyniku zmian 

ustawowych najniższego wynagrodzenia, energi, itp… Koszty utrzymania obiektów użyteczności 

publicznej będą więc znacząco wyższe od obecnych. Powoduje to konieczność wprowadzenia 
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racjonalnego wydatkowania zaplanowanych środków z uwzględnieniem ewentualnych zmian.   

Planowane założenia budżetu musiały zostać znacząco zweryfikowane  

i dostosowane do możliwości finansowych Gminy. 

Opracowując projekt budżetu na 2020 rok wzięto pod uwagę podstawowe wskaźniki 

wynikające z ustawy  budżetowej Państwa na 2020  i wytycznych Ministra Finansów  i Rozwoju.  

W gminie  przyjęto następujące założenia:  

- średnioroczny wzrost cen towarów u usług  - w gminie przyjęto na poziomie 1,5%; 

- politykę kształtowania się wynagrodzeń – ostatecznie podwyżka na poziomie 200 zł. brutto 

dopiero od miesiąca maja dla pracowników administracji i obsługi; dla osób zatrudnionych na 

podstawie Karty Nauczyciela przewiduje się podwyżki, zgodnie z założeniami projektu 

rozporządzenia w tym zakresie; 

- minimalnego wynagrodzenia w wysokości 2 600 zł. brutto plus dodatek stażowy; Dla osób 

posiadających 20-letni staż pracy będzie to podwyżka rzędu 870 zł. brutto od miesiąca stycznia, 

natomiast  dla osób na stałe zatrudnionych, odpowiedzialnych za swoje zakresy czynności -  200 

zł. brutto i to od miesiąca maja. Jest to paradoks, ale niestety, Gmina finansowo innych zasad nie 

udźwignie; 

- odpisu na tzw. Fundusz sołecki w wysokości 18 zł. na 1 mieszkańca danego sołectwa, tj. o 2 zł. 

więcej w porównaniu do 2019 roku, przy czym minimalny odpis wyniesie nie mniej niż 1 000 zł. 

Jest to nowa zasada wprowadzona od 2020 roku. Takich sołectw mamy 2 (Górawino i Jatynia). 

 

Biorąc pod uwagę planowane konieczne działania planuje się na 2020 rok budżet 

deficytowy w wysokości 2 379 000 zł., który zostanie pokryty w kwocie 1 mln zł. kredytem oraz 

w kwocie 1 379 000 zł. wolnymi środkami z 2019 roku na podstawie art. 217 ust. 2 pkt. 6 ustawy 

o finansach publicznych. Związane jest to z zadaniami inwestycyjnymi. 

Jak już wspomniałam niższe dochody to  efekt niższych możliwości inwestycyjnych 

Gminy. Planowane działania inwestycyjne związane są głównie z realizacją zadań z udziałem 

środków zewnętrznych, w tym z UE i tych, które są niezbędne. 

Kontynuować będziemy zaplanowane działania na ten rok i przygotowywać się do 

realizacji w kolejnych latach poprzez przygotowanie odpowiednich dokumentacji technicznych na 

planowane zadania w zakresie przede wszystkim modernizacji dróg gminnych, na które Gmina 

może otrzymać dofinansowania, np. z Funduszu Dróg Samorządowych. Obecnym wprowadzanym 

planem Wieloletniej Prognozy Finansowej przystępujemy do opracowania Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego na lata 2020 -2035 tj. dokumentu prowadzącego do jak najwłaściwszego 

zaplanowania inwestycji na miarę oczekiwań mieszkańców oraz miarę możliwości finansowych 

gminy zawartych w WPF oraz spłaty podjętych lub planowanych zobowiązań finansowych. 
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Wiemy, że realizacja programu inwestycyjnego, rozszerzanego i uzupełnianego o kolejne 

przedsięwzięcia  nie jest możliwa bez odpowiednio skonstruowanego budżetu i wsparcia ze strony 

zewnętrznych źródeł finansowania. Zapewniam, że dołożę wszelkich starań, aby takowe środki 

trafiły w najbliższych latach do Bobolic; zwłaszcza, że  rozpocznie się kolejne rozdanie unijnych 

funduszy dla Polski, a my wiemy, jak te pieniądze pozyskać i mądrze zagospodarować. Stąd też  

w budżecie na 2020 rok i kolejne lata w WPF-ie znajdują się takie przedsięwzięcia jak:  

- termomodernizacja obiektu SP w Dargini w 2021 roku; 

- projekty miękkie na działalność edukacyjną i przedszkolną  

- adaptacja budynku szkoły podstawowej w Bobolicach tym razem na Przedszkole, zaplanowana 

w budżecie na 2019 i 2020 rok w zakresie dokumentacji technicznej; Żłobek na 44 już miejsca 

funkcjonuje w tym budynku i świetnie się sprawdza; mamy pełne zaplanowane jego obłożenie; 

Jest to z pewnością bardzo celowa i trafiona inwestycja, która na dziś niewiele nas kosztuje, bo na  

główne jego utrzymanie mamy środki z UE. Przewidziane jeszcze do końca 2020 roku. Mam 

nadzieję, że nowa perspektywa unijna (a jest to w planach) będzie przewidywała również takie 

możliwości dla Przedszkoli.  

- z uwagi na budżet 2020 roku przenosimy 2 przedsięwzięcia w zakresie poprawy infrastruktury 

rekreacyjnej dla mieszkańców i turystów, tj.: 

* rewitalizację Parku na Skarpie zaplanowaną na lata 2019-2022 na kwotę ogółem 67 000 zł.; 

* wyznaczenie trasy biegowej i rowerowej do Porostu  na lata 2019-2022 na wartość ogółem 

230 000 zł.  

- ponadto  kontynuować będziemy III etap przebudowę budynku socjalnego  w miejscowości 

Opatówek na samodzielne instalacje grzewcze i łazienki. 

- rozpoczniemy i uruchomimy w 2020 roku środki finansowe na wkład własny  do projektu dla 

Powiatu Koszalińskiego na przebudowę i remont drogi powiatowej na odcinku Świelino-Dargiń – 

Grzybnica. Wkład własny Gminy to kwota łącznie 1 820 000 zł., w tym płatna w 2020 roku w 

wysokości  1 000 000 zł., na który to zaciągamy kredyt i w 2021 roku kolejne 820 000 zł. Dotacja 

Gminy stanowi 40,94% wkładu własnego Powiatu.   

 

Z zadań jednorocznych , planowanych tylko w 2020 roku należy wymienić również : 

- kontynuując temat dróg, chodników i parkingów planujemy również budowę parkingu przy ul 

Reja w Bobolicach na 10 stanowisk na kwotę 30 000 zł. 

- modernizację nawierzchni asfaltowej przy ul. Spółdzielczej na wartość 40 000zł.,  

- modernizację nawierzchni ulicy Sienkiewicza w Bobolicach na kwotę 405 000 zł., 

zabezpieczone jako wkład własny do projektu ze środków Funduszu Dróg Samorządowych; 

- budowę chodnika przy ul. Matejki 1-3 na kwotę 16 100 zł. 
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- budowę parkingu przy ul. Spichrzowej w Bobolicach 30 000 zł. 

- oraz modernizację dróg gminnych wg bieżących potrzeb na wartość 46 000 zł. Szczegółowy 

harmonogram prac  remontów bieżących na drogach zostanie sporządzony na początku 2020 roku; 

- oraz małą infrastrukturę na Rynku Miejskim w Bobolicach na kwotę 20 000 zł., w tym słup 

ogłoszeniowy, poidełka dla milusińskich, itp. 

- ponadto planujemy wykonanie przedłużenia sieci wodno-kanalizacyjnej w strefie inwestycyjnej 

w Bobolicach, poza obszarem terenów już uzbrojonych za kwotę razem z dokumentacją w 

wysokości 97 000 zł i związane jest to z zainteresowaniem zakupu działek gruntu na terenie 

dotychczas nieuzbrojonym; 

- budowę drogi dojazdowej do strefy inwestycyjnej, realizowanej z udziałem środków UE na 

kwotę 1 155 320 zł., w tym dofinansowanie w wysokości 944231 zł. oraz wkład własny Gminy  

w kwocie 211 089 zł.; 

- dotację celową na dofinansowanie do zakupu samochodu dla posterunku policji w Bobolicach na 

kwotę 10 000 zł.; 

- modernizację budynków remiz OSP Bobolice i Kłanino za kwotę łącznie 20 000zł; 

- doposażenie i remonty w budynkach szkół podstawowych w Kłaninie, Drzewianach, Bobolicach 

oraz w Dargini, łącznie na kwotę 56 650 zł.; 

- kontynuacja doposażenia placów zabaw ze środków przeciwdziałania alkoholizmowi na kwotę 

60 000 zł; 

- Modernizacja budynku kotłowni przy ul. Fabrycznej w zakresie wykonania elewacji, naprawy 

dachu, wykonania nowej ściany wiaty za kwotę 12 000 zł; 

- dobudowa pomieszczenia do budynku szatni na stadionie w Świelinie na świetlicę wiejską – 

wykonanie dokumentach technicznej – 20 000 zł. 

 

W ramach naszego innowacyjnego w skali nawet kraju obszaru działania gminy, tj. budżetu 

obywatelskiego na kolejny już rok 2020, który jak się okazało cieszący się zainteresowaniem 

wśród mieszkańców  zostaną zrealizowane 2 zadania, tj.: Sołectwa w sieci po raz trzeci z udziałem 

sołectw: Dargiń, Łozice, Łozice Cegielnia, Stare Borne, Krępa, Kurowo, Ubiedrze, Kłanino  oraz 

budowę ścianki wspinaczkowej na hali widowisko-sportowej w Bobolicach.  

Wartość projektów budżetu obywatelskiego to kwota 140 000 zł.  

Autorom projektów jeszcze raz serdecznie gratuluję. 

 

Nowym i bardzo ważnym dla Gminy i naszych mieszkańców jest z pewnością wprowadzenie  

Programu Ochrony Powietrza w Gminie Bobolice od 2019 roku. Na 2020 rok zaplanowano 

środki finansowe w wysokości 50 000 zł. Program ten będzie kontynuowany w kolejnych latach. 
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Proszę więc, w przypadku braku zakwalifikowania się w 2020 roku, spokojnie oczekiwać na 

kolejne lata budżetowe. Program nie zniknie z naszego budżetu. Gmina pozyskała na ten cel 

środki z UE, mamy już pozytywna opinię komisji w tej sprawie. Zatem środki te przeznaczymy na 

wkład własny do projektu, co zwiększy znacząco ilość zrealizowanych wniosków i większą 

wartość dofinansowania. O szczegółach będziemy na bieżąco informować.  

 

Struktura wydatków inwestycyjnych stanowi 10,8% wydatków ogółem na wartość 5 559 822 

zł. Źródłem finansowania zadań inwestycyjnych są: 

 Dochody majątkowe w wysokości 2 619 180 zł. 

 Dochody bieżące – 361 642 zł. 

 Kredyt  - 1 000 000 zł. (dotacja dla Powiatu na przebudowę drogi powiatowej Świelino-

Dargiń –Grzybnica) 

 Wolne środki z lat ubiegłych  - 1 579 000 zł. 

Ważnym elementem przyszłorocznego budżetu jest zmiana organizacyjno-prawna jednej  

z jednostek Gminy, tj. od stycznia 2020 roku Zakład Usług Komunalnych i Oświatowych będzie 

funkcjonowało jako spółka prawa handlowego, sp. z o.o. Po zmianie nazwa będzie brzmiała: 

Gminny Zakład Komunalny sp. z o.o. w Bobolicach. Dlatego też w wydatkach majątkowych 

znajduje się pozycja dokapitalizowania spółki na kwotę z 2 mln. zł. Celem zmiany formy prawnej 

jest przede wszystkim możliwość realizacji i oferowania szerszych usług przez jednostkę, co 

przyczyni się zwiększenia ich dochodów i odciążenia budżetu Gminy. Obecnie do ZUKiO 

dopłacamy ponad 2 700 000 zł., a koszty te z roku na rok rosły… Jesteśmy jednym z ostatnich 

samorządów, które się na to zdecydowały, jednakże to był czas najwyższy. W tej chwili trwają 

procedury  organizacyjne. Udziałowcem jest w 100% Gmina, która nadal będzie trzymała pieczę 

nad świadczeniem usług komunalnych w naszej Gminie.  

 

W ramach budżetu na 2020 rok zaplanowano również jak w poprzednich latach dotacje  

w wysokości łącznie 349 870 zł.  , tj. o 83 930 zł mniej w porównaniu do 2019 roku, dla jednostek 

pozabudżetowych w celu aktywizacji lokalnej społeczności na realizację zadań gminy, tj.: 

1) Spółka wodna                  10 000 zł. (utrzymane na tym samym 

poziomie)  

2) Przydomowe oczyszczalnie    5 000 zł. (utrzymanie na poziomie 

2019roku) 

3) Ochrona powietrza – piece     50 000 zł.( utrzymane na poziomie 

2019 roku) 
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4) Kościoły       5 000 zł. ( utrzymanie poziomu 2019 

roku  

5) Stowarzyszenia sportowe                           202 400 zł. (utrzymane na poziomie 

2019 roku ) 

6) Stowarzyszenia kultura     8 000 zł.          (więcej  o 5 000 zł.) 

7) Stowarzyszenia pomoc społeczna   2 000 zł.  (utrzymane na poziomie 2019 

roku ) 

(aktywizacja osób starszych )  

8)  zwalczanie Narkomanii                                 3 000 zł. (utrzymanie na poziomie 

2019 roku)  

9) Stowarzyszenia ochrona zdrowia                     23 000 zł. ( mniej o  18 000 zł.) 

10) Program pomocy rodzinom gotowość dla bezdomnych      21 470  zł (więcej o 21070  zł.  

z uwagi na szerszy zakres świadczenia usług, tj. łącznie z kosztami umieszczenia osoby 

bezdomnej)        

11) Przydomowe studnie                        5 000 zł. (utrzymane na 

poziomie 2019 roku ) 

12) Zbiorniki retencyjne, na gromadzenie wód opadowych    5 000 zł. ( nowa pozycja  

w budżecie, dotacje  dla mieszkańców) 

  

Budżet zakłada utrzymanie dotychczasowego zakresu i poziomu usług społecznych, (czyli 

oświaty, kultury i sportu oraz pomocy społecznej), świadczonych przez Gminę na rzecz naszych  

mieszkańców. To zadanie dla samorządów jest coraz trudniejsze.  

Struktura wydatków na te zadania przedstawia się następująco: 

1) Pomoc społeczna i Rodzina - 20 025 870 zł. co stanowi 39% wydatków ogółem. Do 

zadań z zakresu pomocy społecznej i rodziny ze środków budżetu gminy dokładamy kwotę 

2 345 561 zł., tj. o 331 651 zł. więcej w porównaniu do 2019 roku. W ramach pomocy 

społecznej i Rodziny planujemy kontynuować: 

* program dożywiania dzieci w szkołach wzorem lat ubiegłych. Wartość wkładu gminy do 

programu rządowego i dopłat opieki społecznej stanowi kwotę 60 000 zł. Cała wartość 

zadania w zakresie dożywiania dzieci w szkołach, łącznie  z dotacją to 155 000 zł. 

* dopłaty do działalności placówek opiekuńczo-wychowawczych oraz rodzin zastępczych 

228 267 zł. 

* dodatki mieszkaniowe 75 000 zł. 

* zasiłki celowe i pomoc w naturze wyłącznie ze środków Gminy w wysokości 569 577 zł. 

plus 213 000 zł. ze środków dotacji z budżetu państwa, co łącznie stanowi kwotę 782 577 
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zł. (bardzo duży wzrost w porównaniu do 2019 roku z uwagi na koszty utrzymania np. 

DPS-ach); 

 

2) Oświata i edukacyjna opieka wychowawcza i obsługa jednostek  – 13 860 522 zł. co 

stanowi  27% wydatków ogółem, tj. wzrost  o 586 800 zł. w porównaniu do planu budżetu 

na 2019 rok; Do oświaty ze środków budżetu gminy dopłacamy  5 057 874 zł. 

Od lat kwestia finansowania oświaty przez samorządy pozostaje jednym z najważniejszych 

problemów. Subwencja oświatowa nie wystarcza na pokrycie kosztów, a dopłaty do subwencji 

oświatowej i kosztów zadań własnych stale wzrastają. Koszt prawie 10% podwyżki dla 

nauczycieli w 2019 roku został zrekompensowany przez rząd tylko częściowo. Rosnący z roku na 

rok udział środków własnych Gminy cyfrowo jedynie to niestety potwierdza. Tegoroczne  

i przyszłoroczne środki na zadania rządowe w zakresie oświaty są drastycznie niskie  

i przeniesione na „garb samorządów”.  

Zaplanowano ponadto utrzymać w budżecie środki gminy na: 

* pomoc materialną dla dzieci w formie stypendiów socjalnych. Wartość wkładu własnego gminy 

to 27 000 zł. 

*pomoc materialną o charakterze motywacyjnym dla uczniów, tj. na nagrody  na „szóstkę”, 

nagrody Burmistrza w szkołach na kwotę łącznie 56 600 zł. 

 

3) Kultura i sport – 1 583 681 zł., co stanowi 3% wydatków ogółem,  

Razem na sferę społeczną wydamy w 2020 roku 35 470 073 zł., co stanowi  69% budżetu 

gminy, tj. wzrost o 7 237 689 zł. w porównaniu do  planu na 2019 rok. Istotne znaczenie ma tu 

zwiększenie planu wydatków na świadczenia wychowawcze o kwotę aż 6 336 000 zł.  na 2020 

rok. 

Do kolejnych ważnych zadań gminy należy: 

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż, tj. Ochotnicze Straże Pożarne, Straż Miejska  

i obrona cywilna, na które łącznie planuje się przeznaczyć kwotę 636 470 zł., tj.  1% wydatków 

ogółem. 

- zwalczanie bezrobocia - obecnie jest w różnych rozdziałach budżetu, tj. w ochronie zdrowia  

i dowozach uczniów do szkół. Ogółem na zwalczanie bezrobocia planuje się środki w wysokości 

419 149 zł. ( utrzymane praktycznie na poziomie 2019 roku, co oznacza mniejszą liczbę 

planowanych zatrudnień z uwagi na wyższe koszty pracy) 

- program ochrony zwierząt bezdomnych – 47 100 zł., tj.  mniej o 9 300 zł. w porównaniu do 

uchwały budżetowej na 2019 rok. 
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- dopłaty do wody i ścieków dla mieszkańców  - zaplanowano na kwotę 1 610 000 zł.  

(utrzymane na poziomie 2019 roku) 

 

- oświetlenie ulic, placów, chodników w gminie na kwotę 500 150 zł. (utrzymane praktycznie na 

poziomie 2019 roku)  

Wiemy doskonale, że  potrzeb  jest znacznie więcej. Niestety wszystko opiera się na dyspozycji 

środkami finansowymi gminy, czyli osiągniętymi dochodami, które w 2020 roku są drastycznie 

niższe.  

Ale pomimo coraz większych zadań i bardziej kosztownych, cedowanych z budżetu państwa na 

samorządy – możemy  nadal się rozwijać i świadczyć usługi społeczne dla naszych mieszkańców 

na miarę naszych możliwości , na wysokim poziomie.  

Budżet na 2020 rok zawiera szereg istotnych dla Gminy i jej mieszkańców zadań. Gmina 

Bobolice należy do gmin wykorzystujących maksymalnie swoje możliwości finansowe. Gmina 

otwiera się poprzez zmiany i wprowadzone ulgi podatkowe na nowe inwestycje, dzięki którym  

powstaną nowe miejsca pracy. 

Biorąc pod uwagę powyższe uważam, że przedłożony projekt budżetu spełni oczekiwania 

mieszkańców wobec Burmistrza i Rady, posiada wszystkie pozytywne opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie. Jest budżetem uwzględniającym perspektywę rozwoju Gminy, 

przedstawionym z najmniej optymistycznej wersji w zakresie dodatkowych środków, które Gmina 

zamierza pozyskać, ale tak właśnie planuje się realne budżety. Mam więc nadzieję, że uda nam się 

dziś podjąć przedmiotową uchwałę w celu kontynuowania działań już od stycznia 2020 roku, 

planowanych przecież i uchwalanych przez Radę zamierzeń w wieloletnim programie 

inwestycyjnym .   

Pragnę na koniec w Nowym Roku życzyć Państwu Radnym, Sołtysom i nam wszelkiego dobra, 

lepszego roku, realizacji zamierzeń i planów, a przede wszystkim aby nie zabrakło nam zdrowia, 

wytrwałości i determinacji. Życzę też, tej zwykłej, ale bardzo ważnej ludzkiej życzliwości i 

zrozumienia. 

  

Nie było pytań.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę: 

 

1) w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 

2020-2035.  
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Uchwała Nr XIV/118/19 została  podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

2) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na 2020 rok.  

 

Uchwała Nr XIV/119/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

 

Przewodniczący ogłosił przerwę.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki.  

1) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy BObolice na lata 2019-2035 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIV/120/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIV/121/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

3) w sprawie opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których Burmistrz 

Bobolic jest zarządcą.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Wprowadzono autopoprawki.  
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Niniejsza Uchwała ma na celu dostosowanie do bieżących przepisów prawnych oraz 

istniejącego orzecznictwa. Z dniem 25 października 2019 r., w związku ze zmianami 

wprowadzonymi Ustawą z dnia 30 sierpnia 2019 r. o zmianie ustawy o wspieraniu rozwoju usług  

i sieci telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2019, poz. 1815), weszły  

w życie zmiany niektórych postanowień ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych 

(Dz. U. z 2018 r., poz. 2068 ze zm.), które objęły m.in. obniżenie maksymalnych stawek za 

zajęcie pasa drogowego w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej. 

Jedną z nich jest art. 40 ust. 8 w brzmieniu ustalonym przez art. 2 pkt 2 lit. c) ustawy z dnia 30 

sierpnia 2019 r. o zmianie ustawy o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych oraz 

niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2019, poz. 1815) organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest jednostka samorządu 

terytorialnego wysokość stawek opłaty, za zajęcie 1 m
2
 pasa drogowego. Stawki opłaty, o których 

mowa w ust. 4 i 6, nie mogą przekroczyć 10 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a 

stawka opłaty, o której mowa w ust. 5, nie może przekroczyć 200 zł, z tym, że w odniesieniu do 

obiektów infrastruktury telekomunikacyjnej stawki opłaty, o których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą 

przekroczyć 0,20 zł za jeden dzień zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty, o której mowa w 

ust. 5, nie może przekroczyć 20 zł. 

W związku z tym, że zgodnie z art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych (Dz. U. z 2018 r., poz. 2068 ze zm.) organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest jednostka samorządu 

terytorialnego, wysokość stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, uwzględniając przy tym 

kategorię drogi, której pas drogowy zostaje zajęty, rodzaj elementu zajętego pasa drogowego, 

procentową wielkość zajmowanej szerokości jezdni, rodzaj zajęcia pasa drogowego oraz rodzaj 

urządzenia lub obiektu budowlanego umieszczonego w pasie drogowym, wprowadzając niniejszą 

uchwałę uaktualniono stawki opłat z tytułu zajęcia pasa drogowego dróg gminnych na terenie 

Gminy Bobolice, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną 

dróg dotyczące: 

1. prowadzenia robót w pasie drogowym, 

2. umieszczania w pasie drogowym infrastruktury technicznej niezwiązanej z potrzebami 

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego, 

3. umieszczania w pasie drogowym obiektów budowlanych niezwiązanych z potrzebami 

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego, 

4. zajęcie pasa drogowego na prawach wyłączności w celach innych niż wymienione w pkt 1-3  

w tym także dla infrastruktury telekomunikacyjnej, dla której przyjęto stawki preferencyjne. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie Uchwały jest celowe i zasadne. 
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Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIV/122/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

4) w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli  

w 2020 roku.    

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz.   

  Zgodnie z art. 70a ust. 1 ustawy Karta Nauczyciela w budżetach organów prowadzących 

szkoły wyodrębnia się środki na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli 

w wysokości 0,8% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe 

nauczycieli.  

Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej Ministra Edukacji Narodowej z dnia 23 

sierpnia 2019r. w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, szczegółowych 

celów szkolenia branżowego oraz trybu i warunków kierowania nauczycieli na szkolenia 

branżowe, nakłada na organ prowadzący obowiązek opracowania na każdy rok budżetowy planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia corocznie  

w porozumieniu z dyrektorami szkół i placówek maksymalnej kwoty dofinansowania opłat  

i specjalności oraz form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. Ustalenia zawarte 

w uchwale mają zaspokoić potrzeby w zakresie doskonalenia zawodowego nauczycieli.  Uchwała 

uwzględnia wnioski dyrektorów placówek oświatowych i została zaopiniowana przez związki 

zawodowe. 

W myśl art. 91d pkt. 1 tej ustawy w przypadku szkół i placówek prowadzonych przez 

jednostki samorządu terytorialnego, zadania i kompetencje organu prowadzącego określone 

w ww. art. 70a ust1 ustawy - Karta Nauczyciela - wykonuje odpowiednio: rada gminy, rada 

powiatu, sejmik województwa.  

W związku z powyższym podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. 

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIV/123/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   
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5) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Bobolice na rok szkolny 

2019/2020.   

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz Krzysztof Dziadul.    

 

Dnia 3 grudnia 2019 r. weszły w życie nowe przepisy Prawa oświatowego w sprawie 

zwrotu rodzicom kosztu dowozu uczniów niepełnosprawnych do szkół i przedszkoli. Zgodnie  

z nimi rada gminy określa w uchwale na każdy rok szkolny średnią cenę jednostki paliwa w 

gminie, a wyznaczona w ten sposób kwota stanowi jeden ze składników wzoru służącego do 

wyliczenia kosztów jednorazowego przewozu dziecka. Zwrot rodzicom kosztów przewozu 

następuje na podstawie umowy zawartej między Burmistrzem (wójtem, prezydentem miasta)  

a rodzicami. 

Kalkulację dot. średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Bobolice opracowano na 

podstawie informacji, z okresu trzech pełnych miesięcy roku szkolnego 2019/2020, o cenie 

jednostek paliwa właściwych dla danych pojazdów, pozyskanej z jedynej stacji paliw znajdującej 

się na terenie Gminy Bobolice - poniżej szczegółowe dane: 

 

Polski Koncern Naftowy ORLEN - Stacja Paliw nr 870 Bobolice, ul. Koszalińska 

 

Rok szkolny 2019/2020 Olej napędowy Benzyna Pb95 Gaz płynny PLG 

wrzesień 4,99 5,10 2,13 

październik 5,02 4,99 2,12 

listopad 4,98 4,94 2,11 

Średnia ze stacji trzech 

miesięcy  

 

4,99 

 

5,01 

 

2,12 

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XIV/124/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

6) w sprawie uzupełnienia składów osobowych: Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku 

Publicznego.  
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Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.  

Po wygaszeniu mandatu radnej Pani Anny Kustrzyckiej - Brody w związku z jej powołaniem na 

kierownika jednostki organizacyjnej gminy stworzyły się wakujące stanowiska w trzech stałych 

Komisjach Rady Miejskiej. Po wyborach  do Rady w dniu 22 grudnia b.r. uzupełniono jej skład  

o radnego, Pana Artura Tomczaka  Proponuje się, by nowo wybrany radny uzupełnił skład 

osobowy Komisji Rady wskazanych w treści projektu uchwały.  

 

Radny Artur Tomczak wyraził zgodę na udział w komisjach. 

 

Uchwała Nr XIV/125/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

7) w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2020.  

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.  

Wprowadzono autopoprawkę.  

 

Uchwała Nr XIV/126/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   

 

8) w sprawie zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady w tym odpady zielone w kompostowniku przydomowym, 

proporcjonalnie do zmniejszenia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  

z gospodarstw domowych.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Sekretarz Gminy Krzysztof Dziadul. 

Nadzór prawny Wojewody Zachodniopomorskiego przyjął uchwałę Nr XIII/115/19 Rady 

Miejskiej w Bobolicach w sprawie zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady w tym odpady zielone w kompostowniku 

przydomowym, proporcjonalnie do zmniejszenia kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z gospodarstw domowych bez uwag. Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie 

zakwestionowała zapisy uchwały, a dokładnie paragrafu 3, który dotyczył ustalenia lokalizacji 

kompostowników oraz paragrafu 6, który wprowadził obowiązek składania corocznego 

oświadczenia. W związku z powyższym  podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. 

Uchwała Nr XIV/126/19 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,   
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Ad. 9. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Pan Marek Boczek sołtys sołectwa Drzewiany – zapytał odnośnie deklaracji za odpady, czy 

będzie określony termin składania tych deklaracji, czy mieszkańcy o tym fakcie zostaną 

powiadomieni ? 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że takie informacje będą rozpowszechniane we 

wszystkie możliwe sposoby tj.: sms, facebook, listownie, strona internetowa.  

Następnie Pan sołtys poinformował o tym, że posiada przydomową oczyszczalnię ścieków, nigdy 

nie było potrzebne zużycie wody ponieważ 100 % płacił za ścieki, zapytał w RWiK-u czy będzie 

mógł sołtys zamontować sobie licznik ponieważ dużo wody zużywa na podlewanie. RWiK nie 

jest zainteresowany tą sprawą w związku z tym, że nie płaci sołtys za ścieki to nie będą 

honorować drugiego licznika do wody, która będzie zużywana bezpowrotnie. Pan sołtys złożył 

oficjalne pismo do RWiK-u i oczekuje na odpowiedź. Poprosił o pomoc z Gminy w przypadku 

kiedy odpowiedź będzie odmowna lub zasygnalizować by osobom, które mają zamknięte szamba 

lub przydomowe oczyszczalnie ścieków mogły odpisać wodę którą zużyją np. do ogródków.  

Sołtys i jednocześnie radny Krzysztof Czajkowski powiedział, że ma taka sytuację jak sołtys 

Drzewian i dowiadywał się w RWiK-u i ma informację, że może zamontować na swój koszt 

podlicznik a pracownicy RWiK zaplombują ten licznik, to jest cała procedura.  

 

Sekretarz Krzysztof Dziadul dodał, że to w interesie mieszkańca jest by założyć sobie podlicznik, 

natomiast wodociągi tylko plombują. W tej kwestii nie powinno być problemu.  

Sołtys Tadeusz Strzelczak dodał, że ma własne ujęcie wody natomiast licznik założony na ścieki  

i to na podstawie tego licznika będzie naliczana opłata śmieciowa.  

 

2. Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – powiedziała, że do 31.12 rolnicy którzy 

posiadają powyżej 75 ha użytków są zobowiązani zgłosić do mają obowiązek zgłoszenia do Bazy 

Danych Odpadowych.  

Pani sołtys podziękowała za rok wspólnej pracy, za to, że mogliśmy liczyć na swoją pomoc, 

życzmy sobie by rok przyszły nie był gorszy od mijającego. Na zakończenie w imieniu sołtysów 

Pani H. Bubień złożyła podziękowania Tadeuszowi Strzelczakowi za współpracę, przekazując 

drobny upominek.    

 

Ad.10.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 
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1. Pani Inga Lewicka Kierownik ŚDS „ODNOWA” – powiedziała, że zakup nowego samochodu 

dla domowników to jest sukces wszystkich począwszy od Radnych, Burmistrza, Wiceburmistrz, 

Skarbnika – bez tych osób inwestycja ta nie doszłaby do skutku, a jest to inwestycja  

w uczestników. Za tę współpracę przy zakupie tego samochodu, za cały rok, który mogliśmy 

razem spędzić oraz za wsparcie serdecznie podziękowała i zaprosiła do ŚDS „Odnowy” w całym 

2020 roku.   

 

Ad. 11. Składanie na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Bobolicach zapytań i interpelacji radnych.    

Interpelację złożyli: 

1. Jarosław Bączkowski. 

2. Zbigniew Oleksiak.  

 

Ad. 12. Zakończenie obrad.  

Przed zakończeniem obrad Przewodniczący Rady złożył wszystkim zebranym życzenia 

noworoczne.  

Pan Franciszek Łobocki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  

 


